

ENGLISH :

I'm Mat, I'm 26 years old, and I was manipulated, used, dirtied by JS.

To Pat, Chris and Chris: Thank you for your compassion. I understand that the situation is difficult for you too, if, as you say, you knew nothing. I also understand that you are going through a period of uncertainty, both about your past and future career.

I listened to Anti-Flag when I was 5 years old. Your words have shaped me, they have led me to become the person I am. During my adolescence, when I couldn't find my place, I was happy to know that on the other side of the ocean, there were four people fighting for a better world. Four people who inspired me, and who used their voices to fight inequalities, particularly on issues of feminism and respect for women.

You often said on stage: "If someone falls down, we pick them up", you chanted for a serene space for everyone. Many of us have fallen, sometimes very low, because of Justin. You must put into practice the values you have advocated for decades. Help us get back on our feet. You still have a voice. You still have the power to do it.

To the other punk bands who didn't speak up: I don't understand you. To say nothing is to condone. You too have a voice, a community, a space where you can denounce this kind of behaviour. And it's even more important when it's so close to your community.

To my sisters, my friends, my heroines that I met in this adventure: I admire you, and I love you. You are all women of incredible strength. What we have created together is incredible, the very definition of sisterhood. Without you, I will always be lost.

Mat.

FRANCAIS :

Je suis Mat, j'ai 26 ans, et j'ai été manipulée, utilisée, salie par JS.

A Pat, Chris et Chris : Je vous remercie pour votre compassion. Je comprends que la situation soit difficile à vivre pour vous également, si, comme vous le dites, vous ne saviez rien. Je comprends aussi que vous passiez par une période d'incertitudes, aussi bien sur votre carrière passée que à venir.

J'ai écouté Anti-Flag dès mes 5 ans. Vos propos m'ont forgé, ils m'ont amené à devenir la personne que je suis. Pendant mon adolescence, quand je ne trouvais pas ma place, j'étais heureuse de savoir que de l'autre côté de l'océan, il y avait quatre personnes qui se battaient pour un monde meilleur. Quatre personnes qui m'inspiraient, et qui utilisaient leurs voix pour combattre les inégalités, notamment sur les questions de féminisme et respect des femmes.

Vous disiez souvent sur scène : « Si quelqu'un tombe, on le ramasse », vous scandiez un espace serein pour tous. Nous sommes beaucoup à être tombées, parfois très bas, à cause de Justin. Vous devez mettre en application les valeurs que vous avez prônées pendant des décennies. Aidez-nous à nous relever. Vous avez toujours une voix. Vous avez toujours le pouvoir pour le faire.

Aux autres groupes de punk qui n'ont pas pris la parole : Je ne vous comprends pas. Ne rien dire, c'est cautionner. Vous aussi avez une voix, une communauté, un espace où vous pouvez dénoncer ce genre de comportements. Et c'est d'autant plus important quand c'est aussi proche de votre milieu.

À mes soeurs, mes amies, mes héroïnes que j'ai rencontré dans cette aventure : je vous admire, et je vous aime. Vous êtes toutes des femmes d'une force incroyable. Ce que nous avons créé ensemble est magnifique, la définition même de la sororité. Sans vous, je serai toujours perdue.

Mat.

Envoyé de mon iPhone